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REVISTA PRESEI 
 

 Sute de sindicalisti, inclusiv de la Dacia si Ford, au protestat la Guvern: Dragnea, nu uita, puscaria e a ta!  
Cateva sute de sindicalisti din diverse ramuri industriale (industria chimica si cea navala, constructii de masini - 
Dacia si Ford, componente auto) au protestat marti in fata Guvernului. 
Ei solicita promovarea unor politici pentru dezvoltarea acestor industrii si interventia statului pentru dezvoltarea 
intreprinderilor care produc bunuri si servicii de interes national. 
Manifestantii sufla din vuvuzele si scandeaza "PSD, nu uita, Romania nu-i a ta", "Dragnea, nu uita, puscaria e a 
ta!". 
La miting participa sindicalisti din Olt, Bacau, Arges, Constanta, Brasov sau Bistrita-Nasaud. 
Alianta Federatiilor din Industrie a anuntat ca organizeaza mitingul de marti pe fondul nemultumirilor legate de 
faptul ca nu este recunoscuta importanta industriei prelucratoare in ansamblul economiei nationale, solicitand 
totodata acordarea de sprijin pentru formarea profesionala si angajarea de personal in industria prelucratoare si 
sustinerea si promovarea bunurilor si serviciilor produse in Romania. 
Principalele revendicari ale organizatorilor sunt incheierea Contractului Colectiv de Munca National, incheierea 
Contractului Colectiv de Munca la nivelul fiecarui sector de activitate, facilitarea incheierii Contractului Colectiv de 
Munca la nivel de unitate, responsabilizarea lucratorilor care negociaza colectiv, posibilitatea declansarii 
conflictului colectiv de munca atunci cand angajatorul nu plateste drepturile salariate si acordarea organizatiilor 
sindicale si patronale unui rol decizional in dialogul social. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Olguţa Vasilescu anunţă că Guvernul va adopta hotărâri, miercuri, pentru coridorul Craiova-Piteşti 
Olguţa Vasilescu a anunţat, marţi pe Facebook, că Guvernul va adopta miercuri o hotărâre pentru declanşarea 
procedurilor de expropriere a terenurilor şi imobilelor pe drumul expres Craiova-Piteşti şi o alta pentru demararea 
procedurii de achiziţie publică pentru centura de sud a Craiovei. 
„Guvernul României adoptă mâine (miercuri - n.r.) Hotărârea prin care se declanşează procedurile de expropriere 
a terenurilor şi imobilelor de pe coridorul drumului expres Craiova-Piteşti, tronsonul 2, aflate pe raza localităţilor 
Bîrza, Piatra-Olt, Slătioara şi Valea Mare, din judeţul Olt”, a scris Olguţa Vasilescu, consilierul onorific al 
premierului pe probleme de infrastructură, marţi pe Facebook. 
„Tot mâine (miercuri - n.r.) Guvernul adoptă şi hotărârea prin care se stabilesc indicatorii tehnico-economici 
pentru demararea procedurii de achiziţie publică în vederea realizării centurii de sud a Craiovei, care va face 
legătura între DN56 Craiova – Calafat, DN55 Craiova – Bechet şi DN6 Craiova-Bucureşti. Ne ţinem de promisiuni!”, 
a completat deputatul PSD. 
Cel de al doilea Tronson , format din două Loturi, va avea o lungime de 39,85 de km, va costa 1,476,349,583.89 
Lei făra TVA şi urmează să fie construit  între limita  judeţelor Dolj şi Olt şi limita judeţelor Olt şi Argeş. Cel de al 
doilea Tronson va traversa  teritoriile localităţilor Balş, Bârza, Piatra Olt, Slătioara, Ulmi, Slatina şi Valea Mare. 
Potrivit CNAIR, pe cei 121,115 km  ai drumului expres Craiova – Piteşti se va putea circula cu o viteză de 130 de 
km la oră.  Acest drum va avea  4 benzi de circulaţie ( 2 benzi pe sens) şi  va beneficia de toate elementele de 
siguranţă specifice unei autostrăzi. 
Principalul element care va face diferenţa între drumul expres Craiova-Piteşti şi o autostradă este banda de 
urgenţă de 1,5 m. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputații din Comisia juridică au avizat NEGATIV construirea autostrăzilor Bucureşti - Braşov, Braşov - Bacău 
şi a Autostrăzii Nordului 
Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a avizat negativ, marţi, proiectele privind realizarea autostrăzilor Bucureşti 
- Braşov, Braşov - Bacău şi a Autostrăzii Nordului, preşedintele comisiei, Nicuşor Halici, precizând că "este o 
chestiune exclusiv a Guvernului construirea de autostrăzi", informează Agerpres. Proiectele au fost adoptate 
anterior de plenul Senatului, iar Camera Deputaţilor este for decizional. 
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"Şi noi vrem construcţia de autostrăzi, dar e o diferenţă între ceea ce vrem şi ceea ce trebuie făcut. În primul rând 
că avizele negative sunt date pe încălcarea art. 138 din Constituţie, care spune clar că atunci când ai o iniţiativă 
care implică şi o sumă de bani, indiferent de cuantumul ei, trebuie indicată sursa de finanţare. Dacă mergem şi 
mai mult în fondul problemei, trebuie să spunem clar: Parlamentul, de principiu, poate adopta construirea unei 
autostrăzi, dar doar de principiu. Ca să construieşti o autostradă îţi trebuie aprobare a indicatorilor tehnico-
economici, trebuie să faci licitaţii şi aşa mai departe. Toate acestea sunt în apanajul Guvernului, al structurilor 
administrative, că vorbim de autostrăzi. Dacă adoptăm acum legi de construire de autostrăzi, mâine, poimâine o 
să adoptăm legi de construire de spitale, săli de sport, terenuri de fotbal, piscine şi cine ştie ce mai fac în unităţile 
administrativ-teritoriale dumnealor. Este o chestiune exclusiv a Guvernului construirea de autostrăzi", a afirmat 
Halici după şedinţa comisiei. 
El a spus că Guvernul este determinat să construiască autostrăzi prin programul de guvernare, însă acestea nu pot 
fi făcute "peste noapte". 
"Am putea determina în vreun fel Guvernul, dar Guvernul este determinat prin programul de guvernare şi prin 
susţinerea majorităţii parlamentare, deci nu-i trebuie neapărat o lege ca să facă mai mult din punct de vedere al 
autostrăzilor. Autostrăzile trebuiau începute de mulţi ani şi de cei care astăzi spun: 'vai, câtă nevoie avem de 
autostrăzi'", a adăugat Halici. 
În opinia lui Halici, pe lângă mulţi factori, infrastructura întâmpină probleme şi în privinţa lipsei de muncitori. 
"Germania, Franţa, Italia au început să construiască autostrăzi după al Doilea Război Mondial şi construiesc şi 
astăzi. Noi vrem în 10 ani, în 20 de ani, în 30 de ani să avem autostrăzi pe întreg teritoriul României. Ar fi perfect, 
dar nu putem din mai multe motive. Unul este faptul că factorul politic, începând din '90, nu a considerat necesar 
până în 2012, când a venit USL şi PSD la guvernare, să înceapă construcţia efectivă de autostrăzi. Doi: autostrăzile 
nu pot fi construite peste noapte, ca să nu mai vorbim de sursele de finanţare, sunt costuri foarte mari şi probabil 
nu ar trebui să finanţăm altceva decât autostrăzi, nu spitale, nu şcoli, nu altceva. (...) Noi nu o să putem construi 
peste noapte. Mai este o problemă foarte expusă, din punctul meu de vedere, şi mă refer la resursa umană. Nu 
mai are cine construi fizic, adică nu mai sunt muncitori. Firmele şi oamenii de afaceri se plâng că nu mai au cu cine 
lucra. Sunt foarte mulţi factori", a subliniat Nicuşor Halici. 
În legătură cu faptul că a fost adoptat în Parlament proiectul privind construirea autostrăzii Moldova, Halici a spus 
că a votat pentru acest proiect şi poate vota în plenul Camerei şi pentru celelalte trei autostrăzi. 
"Din punct de vedere constituţional, nu există sursă de finanţată dată. (...) O să pot vota în plen şi pentru aceste 
proiecte. În comisie este un vot tehnic, trebuie să facem diferenţa. (...) În comisie discutăm lucrurile tehnic, nu 
doar politic şi în plen vorbim şi de lucrurile politice", a arătat Halici. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 BNR: Schimbarile la OUG 114 evita daune foarte mari pentru economie, dar in continuare sunt probleme 
Consiliul de Administratie (CA) al Bancii Nationale a Romaniei (BNR) apreciaza ca recentele modificari la OUG nr. 
114/2018 evita daune foarte mari pentru economie, arata minuta sedintei de politica monetara din 2 aprilie. 
CA al BNR a discutat, in sedinta de politica monetara din 2 aprilie, a carei minuta a fost publicata marti, pe langa 
alte subiecte, modificarile recente aduse unor acte normative ce vizeaza sectorul bancar si implicatiile acestora 
asupra politicii monetare. 
"Potrivit opiniei unanime, schimbarile aduse OUG 114/2018 evita daune foarte mari pentru economie si satisfac 
cele trei cerinte formulate de membrii Consiliului asa cum au fost inaintate Comitetului National pentru 
Supraveghere Macroprudentiala (CNSM - n.red.) si in discutii cu Guvernul. Noile prevederi complica insa, in 
ansamblul lor, transmisia monetara, cu implicatii asupra cadrului general al politicii monetare", precizeaza minuta 
citata. 
In acest context, unii membrii ai Consiliului au subliniat "nevoia ca bancile comerciale sa practice dobanzi mai 
mari la depozite". 
"S-a apreciat de catre unii membri ai Consiliului ca, date fiind conditiile macroeconomice si riscurile interne si 
externe, este necesara o intarire a conditiilor monetare; s-a agreat ca abordarea potrivita in actualul context o 
constituie controlul strict asupra lichiditatii de pe piata monetara", mai arata minuta sedintei de politica monetara 
din 2 aprilie. 
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In plus, membrii CA ai BNR au subliniat, din nou, "necesitatea unui mix echilibrat de politici macroeconomice", 
deoarece acest mix ar evita "o supraimpovarare a politicii monetare, cu efecte indezirabile in economie". 
"Totodata, s-a reiterat importanta unui dozaj si a unei cadente adecvate de ajustare a conduitei politicii 
monetare, din perspectiva ancorarii anticipatiilor inflationiste si a mentinerii ratei anuale a inflatiei pe traiectoria 
evidentiata de cea mai recenta prognoza pe termen mediu a BNR, in conditii de protejare a stabilitatii financiare", 
scrie in minuta citata. 
Rata anuala a inflatiei a crescut la 3,32% in ianuarie si la 3,83% in februarie 2019, de la 3,27% in decembrie 2018, 
urcand deasupra intervalului de variatie al tintei si peste valoarea prognozata. 
"Toate componentele majore ale IPC au inregistrat cresteri peste asteptari, determinante pentru accelerarea 
inflatiei fiind insa, in principal, evolutia preturilor legumelor si fructelor si, in secundar, dinamica pretului 
produselor din tutun si cea a componentei de baza a inflatiei", au mai aratat reprezentantii BNR. 
In sedinta din 2 aprilie, CA al BNR a hotarat sa mentina rata dobanzii de politica monetara la nivelul de 2,5%/an. In 
plus, Banca centrala a mentinut rata dobanzii pentru facilitatea de depozit la 1,5%/an si rata dobanzii aferente 
facilitatii de creditare la 3,5%/an, precum si a pastrat nivelurile actuale ale ratelor rezervelor minime obligatorii 
aplicabile pasivelor in lei si in valuta ale institutiilor de credit. 
Aceste niveluri ale dobanzii au fost stabilite in sedinta de politica monetara din 7 mai 2018, incepand cu 8 mai 
2018 si fiind mentinute in urmatoarele sase sedinte de politica monetara - din 4 iulie 2018, din 6 august 2018, din 
3 octombrie 2018, din 6 noiembrie 2018, din 8 ianuarie 2019 si din 7 februarie 2019. Nivelurile actuale ale RMO 
aplicabile pasivelor in lei si in valuta ale institutiilor de credit sunt de 8%. Pentru rezervele in lei, nivelul a fost 
stabilit incepand cu 24 mai 2015, iar pentru cele in valuta incepand cu 6 mai 2017. 
Ce s-a modificat in OUG 114 
OUG nr. 19/2019 pentru modificarea si completarea unor acte normative a fost publicata la data de 29 martie in 
Monitorul Oficial nr. 245, cele mai multe modificari facandu-le in OUG 114/2018. 
Cotele taxei pe active, aplicate asupra bazei impozabile, respectiv fara numerar, creditele pentru autoritatile 
publice, titlurile de stat si creditele pentru programele guvernamentale (Prima Casa etc.), sunt de: 0,4% pe an, 
pentru bancile care detin o cota de piata mai mare sau egala cu 1%; 0,2% pe an, pentru cele cu o cota de piata 
mai mica de 1%. Noile prevederi se aplica pentru taxa datorata de banci incepand cu acest an. Bancile pe pierderi 
nu achita noua taxa, taxa nu poate depasi profitul bancii si este deductibila. 
Pentru anul 2019, pentru fiecare banca, rata este redusa proportional pana la 0%, daca se ating urmatoarele tinte: 
creste creditarea cu 8%, diminueaza diferenta dintre dobanda la credite si cea la depozite cu 8% si aceasta din 
urma diferenta este de 4 puncte procentuale. Mai exact, taxa nu se datoreaza si nu se declara la nivelul primului 
semestru in urmatoarele situatii: daca a indeplinit 100% tinta de crestere a creditarii; sau daca a indeplinit 100% 
tinta de diminuare a marjei de dobanda, sau daca nivelul procentual agregat al cresterii creditarii si al diminuarii 
marjei de dobanda este cel putin 100%. 
Noul act normativ modifica modul in care este calculata rata pentru creditele in lei cu dobanda variabila, incepand 
cu data de 2 mai 2019, respectiv introduce un nou indice - se aplica creditelor acordate consumatorilor dupa 
aceasta data, precum si refinantarii creditelor acordate consumatorilor aflate in derulate la aceasta data. In plus, 
noul act normativ prevede ca aceasta modificare poate fi aplicata si creditelor in derulare, daca banca si clientul 
ajung la o intelegere in aceasta privinta - "cu acordul partilor formalizat prin act aditional la contractul de credit". 
"Pentru creditele acordate in moneda nationala, dobanda va fi compusa dintr-un indice de referinta calculat 
exclusiv pe baza tranzactiilor interbancare la o anumita perioada, la care creditorul poate sa adauge o anumita 
marja fixa pe toata perioada derularii contractului. 
Indicele de referinta pentru credite acordate in lei cu dobanda variabila se publica in fiecare zi lucratoare pe 
website-ul Bancii Nationale a Romaniei si reprezinta rata de dobanda calculata ca medie ponderata a ratelor de 
dobanda cu volumele tranzactiilor de pe piata interbancara. 
Indicele de referinta se calculeaza la finalul fiecarui trimestru, ca medie aritmetica a ratelor de dobanda zilnice 
determinate pentru trimestrul anterior, urmand a se aplica de fiecare institutie de credit pentru trimestrul 
urmator", mai arata noile modificari. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Comisia economică din Senat publică raportul anchetei privind o eventuală manipulare a ROBOR 
Comisia economică a Senatului va dezbate şi vota, miercuri, un raport în urma anchetei privind modul în care 
Consiliul Concurenţei a închis în 2013 o investigaţie referitoare la o eventuală manipulare a ROBOR, conform unui 
anunţ făcut, marţi, de Daniel Zamfir, preşedintele comisiei, informează Agerpres. 
După ce plenul Senatului a adoptat pe 11 februarie un proiect de hotărâre prin care a acordat un termen de 60 de 
zile Comisiei economice să deruleze ancheta menţionată, au fost audiaţi preşedintele Consiliului Concurenţei, 
Bogdan Chiriţoiu, trezorierii din acea perioadă ai unor bănci şi alte persoane care au oferit unele informaţii. 
"După o lună de audieri, comisia a decis să emită o concluzie preliminară, într-o majoritate covârşitoare, şi anume 
că ROBOR, indicele în funcţie de care se calculează, în prezent, ratele în lei ale românilor, nu are nicio legătură cu 
realitatea. ROBOR nu este ceea ce ni se spunea că trebuie să fie - media dobânzilor la care se împrumută băncile 
între ele, ROBOR nu este în niciun caz media tranzacţiilor care se realizează pe piaţă, este pur şi simplu un indice 
care rezultă din nişte aranjamente între băncile comerciale sub oblăduirea BNR", susţinea Zamfir în urmă cu o 
lună. 
Preşedintele Comisiei economice şi-a exprimat nemulţumirea că senatorul PNL Florin Cîţu, trezorier al ING la acea 
vreme, şi Nicolae Cinteză, director în cadrul BNR, nu s-au prezentat la audierile din comisie. Pe 25 martie, Biroul 
permanent al Senatului a decis să trimită o scrisoare guvernatorului Băncii Naţionale a României, Mugur Isărescu, 
pentru a-i solicita să le permită directorilor din BNR Nicolae Cinteză şi Şerban Matei să vină la Comisia economică 
pentru a fi audiaţi. Scrisoarea a rămas, însă, fără răspuns. 
Pe 26 februarie a fost audiat preşedintele Consiliului Concurenţei, Bogdan Chiriţoiu, care a afirmat că instituţia pe 
care o conduce nu a găsit dovezi din care să reiasă că băncile s-au înţeles între ele în octombrie 2008 pentru a 
creşte nivelul indicelui ROBOR. 
Potrivit lui, autoritatea de concurenţă a pornit acea investigaţie după ce s-a autosesizat în urma mai multor 
informaţii apărute în presă. 
"În acele zile, este vorba de trei zile din octombrie 2008, ROBOR a crescut foarte mult. Era o criză globală, cursul 
se depreciase puternic. ROBOR-ul creşte foarte mult, după trei zile intervine BNR şi îl plafonează. Întrebarea era: 
în cele trei zile ROBOR a crescut în urma unor fenomene din piaţă, indiferent a cui e vina, sau este o înţelegere 
ilegală? (...) Nu am găsit dovezi din acele mail-uri că ei s-au înţeles să ducă peste piaţă nivelul ROBOR. Am înţeles 
că se plângeau că sunt prea mici cotaţiile, că, influenţate de BNR, nu sunt la nivelul pieţei", arăta Chiriţoiu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Apar primele semne de dezghețare a relațiilor dintre jucătorii din energie și Guvern, după modificarea OUG 
114 
"Liberalizarea prețului la gaze trebuie să fie însoțită de măsuri pentru protejarea consumatorilor vulnerabili. Cea 
mai bună soluție pentru aceștia este să beneficieze de o schemă de ajutor separată, nu să fie protejați prin 
plafonarea prețului", a declarat marți Alexandru Maximescu, director pentru Afaceri Publice în cadrul OMV 
Petrom, la o conferință pe teme de taxare.  
Mesajul de azi al OMV pare să vină în contextul unui "dezgheț" al relațiilor dintre Guvern și piața de energie, după 
adoptarea OUG 19, prin care unele dintre prevederile controversate ale OUG 114 au fost relaxate. Maximescu a 
transmis tot astăzi că OMV Petrom apreciază dialogul deschis de Guvern în ultima lună, pe tema reglementării 
pieței energiei. ”Cred că piața din România nu este atât de matură pe cât ne-o dorim, dar se află pe un făgaș bun. 
Măsura de a reintroduce consumatorii industriali pe piața liberă este un pas în direcția bună”, a spus 
reprezentantul OMV Petrom.  
Compania estimează că taxarea suplimentară a producătorilor, rezultată prin ridicarea plafonării prețului gazelor 
pentru consumatorii industriali, va aduce la bugetul de stat aproximativ 1,6 miliarde de lei. Directorul pentru 
Afaceri Publice al Petrom a declarat că ”acești bani pot fi folosiți pentru sprijinirea consumatorilor vulnerabili. 
Sunt necesare investiții în rețele. Avem nevoie de stabilitate pentru a lua decizii referitoare la investiții. 
Consumatorul este primul care beneficiază de pe urma acestor investiții”.  
La începutul acestei luni, Comisia Europeană a transmis un avertisment pentru România, prin vocea comisarului 
european pentru Energie şi Schimbări Climatice. Arias Miguel Canete atrage atenţia că piaţa energiei trebuie să fie 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.agerpres.ro/
https://www.digi24.ro/stiri/economie/energie/comisia-europeana-cere-statelor-membre-o-piata-libera-a-energiei-1107818


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
liberă, aşa că preţurile nu pot fi reglementate, aşa cum a făcut guvernul României, prin intermediul Ordonanţei 
114. 
Doar în acest fel poate apărea concurenţa pe piaţa energiei şi, implicit, scăderea preţurilor. Comisarul a transmis 
mesajul la reuniunea miniştrilor de profil care a avut loc la Bucureşti. În România, nu a fost definit consumatorul 
vulnerabil. Iar ordonanţa 114 prevede prețuri reglementate pentru consumatorii casnici la energia electrică, chiar 
dacă piața era deja liberalizată 
Arias Miguel Canete, comisarul European pentru Energie: „Cerem statelor membre să elimine preţurile 
reglementate şi să deschidă piaţa! Înţelegem că pentru consumatorii vulnerabili s-ar putea să mai fie nevoie să fie 
reglementate preţurile o perioadă, iar până la urmă, va trebui să asigurăm preţuri mai mici pentru consumatorii 
vulnerabili. Acesta e unul dintre elementele cele mai importante ale guvernanţei pe care am instituit-o” 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Teodorovici, nou atac la multinaționale: „Nu face nimeni investiţii în România pentru că iubeşte România” 
Mesaj dur al ministrului de Finanţe, Eugen Teodorovici, la adresa investitorilor străini. Nu face nimeni investiţii în 
România pentru că iubeşte România, spune el, după criticile mediului de afaceri, venite după 
adoptarea ordonanţei de urgenţă 114. Declaraţia a fost făcută în cadrul unei conferinţe la care participă şi 
reprezentanţi ai Băncii Naţionale. 
Eugen Teodorovici ministrul de Finanţe: „Dimineaţă am avut discuţie cu o mare companie, prezentă şi în România, 
pe 114, discuţii despre ce au de gând să facă, planurile de viitor, investiţii pe care vor să le facă în România, 
dorinţa de a modifica 114 pe anumită zonă în continuare. Deschidere la dialog am zis că există şi din partea 
ministrului de resort şi din partea mea ca ministru de Finanţe, care trebuie să fie preocupat ca să vină în România 
orice fel de investiţie, e logic să fie aşa. Dar mai uşor cu faptul că, dacă nu schimbaţi, plecăm sau nouă ne place 
România, de aia investim. Să lăsam vorbele astea frumoase. Nu face nimeni investiţie în România pentru că 
iubeşte România, ci pentru că face business, că e bancă, că e companie. Trebuie să găsim interesul comun ca un 
business să fie profitabil pentru ambele părţi. Doar pentru unul nu se poate sau cel puţin, nu se mai poarte. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 #romania2019.eu/Budăi: România e pe un loc fruntaş în UE la egalitatea remunerării între bărbaţi şi femei 
România este pe un loc fruntaş în Uniunea Europeană în ceea ce priveşte egalitatea de şanse între femei şi 
bărbaţi, cu o diferenţă de remunerare de 3,5%, în timp ce media UE este de 15,2%, a declarat miercuri ministrul 
Muncii şi Justiţiei Sociale, Marius Budăi, înainte de debutul reuniunii informale a miniştrilor Muncii şi Politicii 
Sociale din statele UE. 
"Le mulţumesc statelor membre că au răspuns prezent la această organizare a reuniunii informale a miniştrilor 
Muncii şi mai ales de a participa şi de a dezbate asupra unei teme atât de importante pentru noi, pentru România, 
egalitatea de şanse între femei şi bărbaţi, unde cu mândrie putem spune că România este pe un loc fruntaş, 
diferenţa de remunerare între bărbaţi şi femei în România este de 3,5%, iar media UE este de 15,2%", a afirmat 
Marius Budăi. 
Acesta a amintit că tema principală a reuniunii este egalitatea de şanse între femei şi bărbaţi. 
"România, în calitate de preşedinte al Consiliului Uniunii Europene, organizează pe parcursul a două zile 
reuniunea informală a Consiliului de Miniştri ai Muncii şi Politicii Sociale din toate statele UE. Tema principală 
pentru astăzi este egalitatea de şanse între femei şi bărbaţi, este o temă şi o prioritate a României în calitate de 
preşedinte al Consiliului Uniunii Europene", a adăugat ministrul român al Muncii. 
Marius Budăi a menţionat, în context, că în trei luni, Ministerul Muncii şi-a atins toate cele 4 direcţii vitale pentru 
cetăţenii Uniunii Europene,respectiv asigurarea unor condiţii de muncă mai bune şi mai sigure pentru toţi 
cetăţenii Uniunii Europene, asigurarea şi facilitarea mobilităţii forţei de muncă pe tot teritoriul Uniunii Europene, 
egalitatea de şanse între femei şi bărbaţi şi echilibrul între viaţa profesională şi viaţa privată a cetăţenilor UE. 
"Sunt deosebit de mândru să vă anunţ că pe parcursul a trei luni de zile România, în speţă Ministerul Muncii, şi-a 
atins toate cele 4 direcţii importante, vitale pentru cetăţenii Uniunii Europene, şi anume asigurarea unor condiţii 
de muncă mai bune şi mai sigure pentru toţi cetăţenii Uniunii Europene, asigurarea şi facilitarea mobilităţii forţei 
de muncă pe tot teritoriul Uniunii Europene, egalitatea de şanse între femei şi bărbaţi şi bineînţeles echilibrul 
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între viaţa profesională şi viaţa privată a cetăţenilor UE. România, prin tot ceea ce a făcut în această perioadă, a 
demonstrat şi a avut oportunitatea pe care a folosit-o 100% şi am demonstrat aderarea la valorile europene, 
aderarea la proiectul european, dar şi consolidarea acestuia prin ceea ce am promovat şi am realizat în această 
perioadă şi cu siguranţă vom realiza până la sfârşitul mandatului nostru", a adăugat Marius Budăi. 
Preşedinţia română a Consiliului UE organizează, miercuri şi joi, la Bucureşti, reuniunea informală a miniştrilor 
ocupării forţei de muncă şi politicii sociale, eveniment prezidat de ministrul român al Muncii şi Justiţiei Sociale, 
Marius Budăi. 
La reuniune urmează să participe comisarul european pentru ocuparea forţei de muncă, afaceri sociale, 
competenţe şi mobilitatea forţei de muncă, Marianne Thyssen, directorul regional pentru Europa şi Asia Centrală 
al Organizaţiei Internaţionale a Muncii, Heinz Koller, directorul executiv al Fundaţiei Europene pentru 
Îmbunătăţirea Condiţiilor de Viaţă şi de Muncă, Juan Menéndez-Valdés, directorul Institutului European pentru 
Egalitatea de Gen, Virginia Langbakk, secretarul de stat al Agenţiei Naţionale pentru Egalitate de Şanse între 
Femei şi Bărbaţi, Aurelia-Graţiela Drăghici.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 #Romania2019.eu/Ciamba: România susţine o comunicare eficientă a progreselor din Parteneriatul Estic şi 
consolidarea sprijinului UE pentru partenerii estici 
Ministrul delegat pentru afaceri europene George Ciamba a susţinut marţi, la la Luxemburg, că printre obiectivele 
Preşedinţiei române a Consiliului UE se numără necesitatea unei comunicări mai eficiente despre rezultatele şi 
progresele obţinute în cadrul Parteneriatului Estic, precum şi începerea unei dezbateri cuprinzătoare pe tema 
definirii viziunii pentru următoarea decadă, care să consolideze susţinerea UE pentru partenerii săi estici, potrivit 
unui comunicat al Ambasadei României în Luxemburg. 
George Ciamba a făcut aceste afirmaţii în cadrul conferinţei "10eme anniversaire du Partenariat oriental. Bilan et 
perspectives", la care a participat alături de ministrul luxemburghez al afacerilor externe şi europene Jean 
Asselborn, eveniment organizat de ambasada României în parteneriat cu ministerul luxemburghez de externe şi 
Reprezentanţa COM la Luxemburg. 
Conferinţa s-a desfăşurat în contextul aniversării unui deceniu de la lansarea Parteneriatului Estic, propunându-şi 
să contribuie la un proces de reflecţie mai amplu cu privire la rezultatele şi perspectivele iniţiativei la orizontul 
post-2020. 
În intervenţia sa, ministrul delegat pentru afaceri europene a evidenţiat că Parteneriatul Estic este un proiect viu, 
care a evoluat şi s-a adaptat cu scopul de a aduce statele partenere mai aproape de Uniune şi de a îmbunătăţi 
viaţa cetăţenilor din vecinătatea UE. 
Totodată, ministrul Ciamba a subliniat eforturile Preşedinţiei române de a promova, prin intermediul mai multor 
reuniuni ministeriale, conectivitatea în domenii relevante, precum economia digitală, infrastructura şi 
transporturile, în interesul nemijlocit al cetăţenilor. O altă direcţie de acţiune vizează promovarea şi susţinerea 
tinerelor generaţii din statele partenere. 
Ministrul luxemburghez a apreciat, la rândul său, faptul că Parteneriatul Estic a livrat deja rezultate importante cu 
impact direct asupra vieţii cotidiene a cetăţenilor şi a evocat caracterul evolutiv al Parteneriatului, o bază solidă 
de cooperare a Uniunii cu statele din vecinătatea sa estică imediată. Jean Asselborn a atras atenţia asupra 
necesităţii continuării reformelor, cu accent pe buna guvernanţă şi combaterea corupţiei. 
Cei doi miniştri au subliniat importanţa strategică a Parteneriatul Estic în crearea unei zone de prosperitate, 
securitate şi stabilitate comună. 
La evenimentul desfăşurat la sediul Reprezentanţei Comisiei a participat un public format din membri ai corpului 
diplomatic, oficiali ai guvernului, personalităţi din mediul universitar şi membri ai comunităţii româneşti din 
Marele Ducat.  
(Sursa: Agerpres) 
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 #Romania2019.eu / EU SPORT FORUM 2019, la Bucureşti; teme abordate-contribuţia şcolilor la un stil de viaţă 
sănătos şi dopingul în sport 
Evenimentul EU SPORT FORUM 2019, organizat de Comisia Europeană, prin Departamentul de Educaţie, Tineret, 
Sport şi Cultură, sub egida Preşedinţiei rotative a României la Consiliul UE, s-a desfăşurat luni şi marţi la Bucureşti, 
printre principalele teme abordate numărându-se modalitatea prin care şcolile pot contribui la promovarea unui 
stil de viaţă sănătos, rolul federaţiilor sportive în promovarea sportului european şi problematica dopingului în 
sport. 
Potrivit unui comunicat al Guvernului, EU SPORT FORUM 2019 este platforma principală pentru un dialog 
structurat între CE şi organizaţiile cu interese în materie, iar scopul reuniunii a fost de a analiza progresul realizat 
în implementarea agendei UE în sport şi discutarea viziunii celor interesaţi asupra activităţilor curente şi viitoare. 
"Principalele teme dezbătute au făcut referire la modalitatea de contribuţie a şcolilor pentru promovarea unui stil 
de viaţă sănătos, la rolul federaţiilor sportive în promovarea sportului european, la problematica dopingului în 
sport, prin sporirea gradului de educaţie şi schimbarea atitudinii generale faţă de acest fenomen", se arată în 
comunicat. 
La eveniment au participat miniştri ai sportului din ţări membre ale UE, europarlamentari, membri ai Comitetului 
Olimpic Sportiv Român şi ai Comitetului Internaţional Olimpic, preşedinţi şi vicepreşedinţi ai federaţiilor 
europene, alături de alte persoane cu implicare directă în sport. 
Guvernul a fost reprezentat la acest eveniment de ministrul Tineretului şi Sportului, Constantin-Bogdan Matei, şi 
consilierul de stat la Cancelaria prim-ministrului cu atribuţii în domeniu, Gabriela-Daniela Coţa.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Președintele Klaus Iohannis participă la Forumul European pentru Antreprenoriat 
Eveniment important astăzi la Palatul Cotroceni. Președintele Klaus Iohannis participă la Forumul European 
pentru Antreprenoriat, eveniment care subliniază importanța antreprenoriatului în dezvoltarea economiei și a 
consolidării competitivității. 
La întâlnire vor participa 250 de oficiali și reprezentanți ai mediului antreprenorial european din România și din 
alte state membre UE. 
Evenimentul are loc sub patronajul Președinției Române și în contextul mandatului României la Președinția 
Consiliului Uniunii Europene. 
Alte teme aflate pe agenda Forumului privesc tinerii antreprenori, antreprenoriatul feminin, precum și 
identificarea unor soluții eficiente de finanțare a activității IMM-urilor 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Augustin Lazăr, pentru prima dată faţă în faţă cu Tudorel Toader, după acuzaţiile legate de refuzul eliberării 
disidentului Iulius Filip/ Candidaţii pentru şefia Parchetului General îşi susţin interviul  
Cei patru candidaţi pentru funcţia de procuror general, respectiv Augustin Lazăr, Marian Drilea, Gabriela Scutea şi 
Daniel Horodniceanu, susţin miercuri, 10 aprilie, interviul cu ministrul Justiţiei. 
Toţi cei patru candidaţi au fost declaraţi admişi în sensul că îndeplinesc condiţiile legale pentru propunerea de 
numire în funcţie şi, astfel, pot susţine interviul miercuri, 10 aprilie 2019, începând cu ora 09,00 la sediul 
Ministerului Justiţiei din Bucureşti. 
Interviul are loc în condiţiile în care Augustin Lazăr, care candidează pentru un al doilea mandat de procuror 
general, este în centrul unor acuzaţii referitoare la perioada când a fost preşedinte al comisiei de eliberări de la 
Aiud, perioadă în care ar fi refuzat de două ori eliberarea disidentului anticomunist Iulius Filip. 
Actualul procuror general a respins acuzaţiile, precizând că nu el decide eliberarea sau ţinerea în închisorile 
comuniste a unui deţinut. De altfel, Augustin Lazăr a fost primul care şi-a depus candidatura pentru această 
funcţie, în condiţiile în care ministrul Tudorel Toader l-a propus pentru revocare încă de anul trecut, însă 
preşedintele Klaus Iohannis a refuzat solicitarea de demitere. 
Cel de-al doilea procuror care şi-a depus dosarul pentru a deţine cea mai importantă funcţie din Parchetul 
General este procurorul DIICOT Marian Drilea. 
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Tot din structurile DIICOT vine şi cel de-al treilea candidat pentru şefia Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ), Daniel Horodniceanu, care a fost însă şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de 
Criminalitate Organizată şi Terorism (DIICOT). El a fost numit la şefia Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de 
Criminalitate Organizată şi Terorism în mai 2015. Horodniceanu a candidat şi pentru un al doilea mandat la 
conducerea structurii de parchet, dar ministrul Tudorel Toader l-a nominalizat pe procurorul Felix Bănilă, 
propunere acceptată de preşedinte. 
Ultimul candidat înscris pentru şefia Parchetului General este fostul adjunct al Laurei Codruţa Kovesi la Parchetul 
General, procurorul Gabriela Scutea. Gabriela Scutea s-a înscris anul trecut şi în cursa pentru şefia Direcţiei 
Naţionale Anticorupţie (DNA), ministrul Tudorel Toader propunându-o însă pe Adina Florea, pe care preşedintele 
Klaus Iohannis a respins-o de două ori. Gabriela Scutea a fost, între noiembrie 2006 - mai 2013, adjunct al 
Procurorului General, care era atunci Laura Codruţa Kovesi, şi era responsabilă pentru activitatea Secţiei judiciare, 
activitatea de resurse umane şi documentare, ordonator principal de credite (delegat), implementarea 
programelor cu finanţare externă, precum şi audit. Ulterior, între mai - august 2013, a fost numită consilier al 
Procurorului General de atunci, respectiv Tiberiu Niţu. În ianuarie 2016, în perioada scandalului privind OUG 13, 
Gabriela Scutea deţinea funcţia de secretar de stat în Ministerul Justiţiei. Ea şi-a început activitatea în 1995 ca 
procuror stagiar la Parchetul de pe lângă Judecătoria Braşov şi apoi Parchetul de pe lângă Judecătoria Rupea. 
Ministerul Justiţiei a declanşat procedura de selecţie pentru numirea unui nou procuror general al PÎCCJ, funcţie 
care va deveni vacantă în data de 28 aprilie, când se va încheia mandatul lui Augustin Lazăr. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CNSAS, cerere privind preluarea arhivei SIPA de la Ministerul Justiţiei. Consiliul solicită, de asemenea, de la 
SRI fondurile de arhivă care-i privesc pe magistraţi 
Consiliul Naţional pentru Studierea Arhivelor Securităţii (CNSAS) cere o întâlnire cu reprezentanţii Ministerului 
Justiţiei şi cu cei ai SRI pentru preluarea arhivei SIPA şi, respectiv a fondurilor de arhivă ale serviciului care privesc 
relaţia dintre magistraţi şi fosta Securitate. 
Consiliul Naţional pentru Studierea Arhivelor Securităţii (CNSAS) a decis marţi să solicite o întâlnire a conducerii 
consiliului cu reprezentanţii Ministerului Justiţiei ”în scopul preluării dosarelor/documentelor din fondul SIPA 
referitoare la relaţia dintre judecători, procurori şi fosta Securitate”, transmite CNSAS într-un comunicat remis 
marţi MEDIAFAX. 
De asemenea, CNSAS a cerut o întâlnire similară ”la nivel înalt” între consiliul şi SRI ”în vederea predării integrale a 
fondurilor de arhivă şi realizării unei situaţii cu judecătorii şi procurorii din evidenţele create de fosta Securitate”, 
mai transmite instituţia. 
Direcţia Cercetare, Expoziţii, Publicaţii a CNSAS ”va realiza un studiu referitor la relaţia judecători - procurori - 
organele fostei Securităţi până în 1989, în completarea volumului cercetătorului CNSAS Iuliu Crăcană, „Dreptul în 
slujba puterii. Justiţia în regimul comunist din România (1944-1958)”, se mai spune în comunicat. 
În cadrul studiului va fi evidenţiată o temă dedicată cazurilor de ofiţeri ai fostei Securităţi pentru care era 
asigurată intrarea la Facultatea de Drept pe locuri rezervate, fără admitere, anunţă CNSAS. 
De asemenea, Direcţia Cercetare, Expoziţii, Publicaţii a CNSAS, în colaborare cu Direcţia Investigaţii şi Direcţia 
Juridică, va realiza un studiu-sinteză pe relaţia Miliţie-Securitate, mai transmite sursa citată. 
Consiliul Naţional pentru Studierea Arhivelor Securităţii (CNSAS) a anunţat recent că a decis reverificarea 
procurorului general Augustin Lazăr, după acuzaţiile care i-au fost aduse în spaţiul public privind refuzul său, ca 
fost procuror din perioada comunistă, de eliberare a disidentului anticomunist Iulius Filip din închisoarea de la 
Aiud, Lazăr făcând parte din comisia de eliberare condiţionată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate conflictul juridic între Parlament şi Curtea Supremă pe completurile specializate, la sesizarea lui 
Florin Iordache 
CCR dezbate miercuri conflictul juridic de natură constituţională între Parlament şi Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie (ÎCCJ), pe Legea 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie, pe tema 
completelor specializate, sesizarea fiind făcută de Florin Iordache. 
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„Faptul că ei nu au făcut complete specializate, cum cere legea. E vorba despre articolul 29, alineatul (1) din Legea 
78/2000 în care obliga instanţele să realizeze complete specializate pentru corupţie”, a afirmat Florin Iordache 
pentru MEDIAFAX. 
Articolul 29, alineatul (1) din Legea 78/2000 prevede că: „Pentru judecarea în prima instanţă a infracţiunilor 
prevăzute în prezenta lege, se constituie complete specializate”. 
Deputatul PSD Florin Iordache a preluat atribuţiile preşedintelui Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, în perioada 
16-24 martie, potrivit unei decizii publicate, luni, în Monitorul Oficial, în contextul internării liderului social-
democraţiilor săptămâna trecută din cauza unor probleme la spate. 
În replică, PNL a contestat la Curtea Constituţională Regulamentul Camerei Deputaţilor, în ceea ce priveşte 
delegarea de atribuţii. 
”Punctul nostru de vedere este foarte clar - preşedintele Camerei Deputaţilor nu poate să delege atribuţii ale 
preşedintelui Camerei Deputaţilor prevăzute de Constituţie către vicepreşedinţi. Tocmai din acest motiv am 
solicitat CCR să amâne analiza conflictului juridic de natură constituţională provocat de Florin Iordache în numele 
inclupatului Liviu Nicolae Dragnea până la judecarea pe fond a solicitării noatre”, a declarat Ludovic Orban.. 
El a ţinut să le ”atragă atenţia” judecătorilor CCR că e extrem de importantă solicitarea liberalilor. 
”Nu putem accepta ca un organism atât de important, cum e CCR, să se transforme într-o instituţie de amnistiere 
a lui Liviu Dragnea. E limpede pentru orice om cu scaun la cap că toate conflictele declanşate de Florin Iordache în 
numele lui Liviu Dragnea au ca scop să-l scape de pedeapsă pe Liviu Dragnea. Curtea Constituţională nu poate să 
devină o firmă de avocaţi ai lui Liviu Dragnea sau un organism de graţiere sau de amnistiere a lui Liviu Dragnea”, a 
adăugat Orban. 
Procurorii Secţiei Speciale au transmis conducerii instanţei supreme o adresă prin care solicită detalii cu privire la 
constituirea completelor specializate din ÎCCJ, potrivit unor surse judiciare. Răspunsul transmis arată că toţi 
magistraţii de la ÎCCJ sunt specializaţi pe fapte de corupţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a decis că iniţiativa USR „Fără penali în funcţii publice” este constituţională 
Judecătorii CCR au stabilit, marţi, cu unanimitate de voturi, că iniţiativa legislativă de revizuire a Legii 
fundamentale, care aparţine USR, „Fără penali în funcţii publice”, respectă prevederile constituţionale. 
Curtea a verificat dacă iniţiativa cetăţenească a USR îndeplineşte condiţiile tehnice, respectiv numărul de 
semnături şi dacă demersul cetăţenesc respectă limitele Constituţiei. După decizia CCR de marţi, iniţiativa va 
parcurge procedura parlamentară, ulterior urmând a fi supusă referendumului de revizuire a Legii fundamentale. 
În 21 septembrie 2018, USR a depus la Parlament a doua tranşă de semnături pentru iniţiativa Fără penali în 
funcţii publice, peste 780.000, îndeplinind astfel condiţiile impuse de lege pentru declanşarea referendumului, 
respectiv 500.000 de semnături din 21 de judeţe. 
Iniţiativa Fără Penali în funcţii publice propune ca articolul 37 din Constituţie, care reglementează dreptul de a fi 
ales, să fie completat cu un nou alineat, având conţinutul: „Nu pot fi aleşi în organele administraţiei publice locale, 
în Camera Deputaţilor, în Senat şi în funcţia de Preşedinte al României cetăţenii condamnaţi definitiv la pedepse 
privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii care înlătură 
consecinţele condamnării”. 
Constituţia prevede în prezent, la articolul 37, următoarele: „(1) Au dreptul de a fi aleşi cetăţenii cu drept de vot 
care îndeplinesc condiţiile prevăzute în articolul 16 alineatul (3) , dacă nu le este interzisă asocierea în partide 
politice, potrivit articolului 40 alineatul (3). (2) Candidaţii trebuie să fi împlinit, până în ziua alegerilor inclusiv, 
vârsta de cel puţin 23 de ani pentru a fi aleşi în Camera Deputaţilor sau în organele administraţiei publice locale, 
vârsta de cel puţin 33 de ani pentru a fi aleşi în Senat şi vârsta de cel puţin 35 de ani pentru a fi aleşi în funcţia de 
Preşedinte al României”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a respins toate sesizarile depuse in cazul OUG 14, cea care a abrogat controversata OUG 13 
Curtea Constitutionala a respins astazi cele 17 sesizari de neconstitutionalitate care vizau OUG 14/2017, 
ordonanta care a abrogat controversata OUG 13/2017 de modificare a codurilor penale, prin care erau 
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dezincriminate total sau partial mai multe infractiuni. 
Exceptiile de neconstitutionalitate ale OUG 14/2017 erau pe rolul CCR de aproape 2 ani. Prima sesizare a fost 
facuta pe 8 martie 2017, iar cea mai recenta pe 25 ianuarie 2019. 
Printre VIP-urile care au ridicat aceasta exceptie in dosarul lor se numara fostul sef al CJ Braila, Gheorghe Bunea 
Stancu, fostul director Hidroelectrica, Eugen Pena, sau fosta sefa DIICOT, Alina Bica. In general era vorba de 
acuzatii de abuz in serviciu, avand in vedere ca prin OUG 13 era dezincriminata partial aceasta infractiune. 
Hibele 
Inca din primele zile de dupa adoptarea OUG 14, au fost lansate numeroase semnale ca Guvernul PSD-ALDE ar fi 
conceput textul ordonantei de asa maniera incat sa pice un eventual test de neconstitutionalitate. 
Concret, OUG 14 a avut doua articole: prin unul se abroga OUG 13, prin al doilea se aduceau modificari Codului de 
procedura penala. Una dintre modificari continea o prevedere evident contrara unei decizii a Curtii 
Constitutionale din 2014. 
Lege de respingere pentru OUG 13 
Pe de alta parte, ambele OUG au ajuns in Parlament, ca proiecte legislative, si au fost promulgate ca legi. Exista o 
Legea de respingere a OUG 13 si o Lege de aprobare a OUG 14. 
In momentul in care le-a promulgat, Iohannis i-a spus fostului premier Grindeanu: "Voi promulga aceste legi 
maine si atunci avem intrunite toate conditiile pentru a trece, domnule prim-ministru, la normalizarea situatiei. 
Am mentionat intr-o alocutiune recenta care sunt, dupa parerea mea, marjele de miscare pentru revenirea la o 
munca pozitiva, normala si in interesul Romaniei din partea Guvernului, si consider ca ele sunt intrunite". 
Judecator: Este abrogata definitiv 
Intr-o analiza pentru site-ul juridice.ro, judecatorul Ciprian Coada arata in februarie 2017 ca doar o parte din 
prevederile OUG 13, cele care tineau de codul de procedura, au intrat in vigoare odata cu adoptarea actului 
normativ. 
In acelasi timp, normele de drept substantial au fost abrogate fiind mai inainte de intrarea lor in vigoare, iar 
acestea nu mai pot produce efecte. 
"Asa fiind, abrogarea OUG nr. 13/2017 prin art. I din O.U.G. nr. 14/2017 este si ramane definitiva, datorita 
propriului demers al autoritatii emitente, de a interveni pana la intrarea in vigoare a dispozitiilor buclucase, in 
virtutea prevederilor exprese cuprinse in teza I din art. 64 alin. (1) din Legea nr. 24/2000, potrivit 
carora Abrogarea unei dispozitii sau a unui act normativ are caracter definitiv", explica Ciprian Coada. 
Magistratul arata, facand trimitere la Constitutie si legi, ca odata ce OUG a fost abrogata, ramane in mod definitiv 
abrogata. 
"Odata abrogata, OUG nr. 13/2017 este si ramane in mod definitiv abrogata, o interpretare contrara spiritului 
actului de abrogare nefacand decat sa readuca societatea romaneasca in starea de tensiune de dinaintea actului 
de abrogare, lucru pe care, desigur, nici autorii ordonantei cu pricina, pare ca, declarativ, nu si-l mai doresc", 
conchide Coada. 
Povestea Ordonantelor 
Guvernul a adoptat, in seara zilei de 31 ianuarie, OUG 13, prin care erau modificare codurile penale. Cinci zile mai 
tarziu, in 5 februarie, pe fondul protesyelor masive, Guvernul a abrogat OUG 13 tot prin Ordonanta de Urgenta. 
Dupa ce au fost adoptate de Senat si de Camera Deputatilor, presedintele Klaus Iohannis a promulgat, in 24 
februarie, legile de respingere a OUG 13 si de aprobare a OUG 14. 
OUG 13/2017 de modificare a codurilor penale a fost abrogata prin OUG 14/2017 dupa ce zeci de mii de oameni 
au iesi in strada si dupa reactiile concertate ale unor ONG-uri, ambasade si asociatii de magistrati. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul ar putea vota astăzi moţiunea la adresa lui Toader/ Manda: Dacă nu e cvorum, reprogramăm 
Senatul are pe ordinea de zi a plenului de miercuri dezbaterea şi votul asupra moţiunii simple adresată ministrului 
Justiţiei, Tudorel Toader. Vicepreşedintele Senatului Claudiu Manda a declarat, însă, că dacă nu va fi cvorum, 
şedinţa va fi reprogramată. 
Senatorii dezbat şi votează, miercuri, potrivit programului publicat pe site-ul oficial, moţiunea simplă adresată 
ministrului Justiţiei, Tudorel Toader. Demersul ar putea fi, însă, amânat, din cauza absenţei mai multor senatori. 
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Potrivit unor surse politice, votul privind moţiunea simplă ar putea fi amânat. 
„Eu vin. Dacă nu e cvorum, vom reprograma”, a declarat vicepreşedintele Senatului, Claudiu Manda, pentru 
MEDIAFAX. 
Nu ar fi pentru prima dată când s-ar amâna votul pe moţiunea pe justiţie. 
Comitetul liderilor din Senat a decis, luni, amânarea pentru miercuri a dezbaterii şi votul moţiunii simple prin care 
opoziţia cere demisia ministrului Tudorel Toader, din cauza lipsei de cvorum. 
Moţiunea simplă „Justiţia, victimă sigură în mâinile lui Tudorel Toader”, a fost depusă de PNL şi USR la două 
săptămâni după ce deputaţii au respins un demers similar al Opoziţiei la adresa ministrului Justiţiei. 
Liberalii arată în textul moţiunii depuse miercuri Senat că "imixtiunea în înfăptuirea justiţiei" se realizează doar 
prin Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi prin celelalte instanţe judecătoreşti. 
"Greşeala este omenească, dar a persista în greşeală este diabolic. Iată de ce grupul parlamentar al PNL vă solicită 
încetarea de urgenţă a imixtiunii în înfăptuirea justiţiei, care, potrivit art. 126 alin. (1) din Constituţia României, 
republicată, se realizează doar prin Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi prin celelalte instanţe judecătoreşti", 
potrivit moţiunii. 
Ei îl mai acuză pe ministrul Justiţiei că ministerul său nu a soluţionat problema supraaglomerăriii din penitenciare. 
Camera Deputaţilor a respins, pe 20 martie, moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cereau abrogarea 
OUG 7 privind modificarea legilor justiţiei şi demisia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, cu 126 de voturi 
”pentru”, 148 ”împotrivă” şi două abţineri. 
Moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cereau demisia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, a fost 
dezbătută pe 5 martie, în aceeaşi zi în care Guvernul a adoptat proiectul pentru modificarea OUG 7 pe legile 
justiţiei, în ciuda avizului consultativ negativ al CSM. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Postul de procuror-şef european vizat de Kovesi: Astăzi are loc a patra rundă de negocieri 
Miercuri va avea loc cea de-a patra rundă de negocieri între Consiliul UE şi Parlamentul European pentru funcţia 
de procuror şef european, pentru care candidează şi Laura Codruţa Kovesi, părţile neajungând la nicio soluţie 
după primele trei întâlniri. 
Consiliul Uniunii Europene a reiterat, săptămâna trecută, susţinerea pentru numirea francezului Jean-Francois 
Bohnert în funcţia de procuror-şef european, anunţă instituţia, semnalând că negocierile ar putea fi transferate 
viitoarei legislaturi a Parlamentului European. 
"Echipa de negociere a Consiliului UE regretă că nu pot fi făcute progrese suplimentare şi că nu a fost posibil să 
existe un schimb de opinii cu negociatorii Parlamentului UE asupra unei viziuni a instituţiilor privind viitorul 
Biroului Procurorului European (EPPO) şi a primului procuror-şef UE. Consiliul UE crede că EPPO are nevoie de un 
profesionist experimentat şi independent care să poată administra Biroul de la început. (...). Chiar dacă este 
recunoscută valoarea celor trei candidaţi de pe lista scurtă, echipa de negociere reiterează că, pentru această 
funcţie, candidatul preferat de Consiliu este domnul Bohnert. Echipa de negociere a ţinut la curent Consiliul (la 
nivelul Coreper) cu regularitate despre stadiul negocierilor pentru confirmarea în funcţie a acestui candidat", 
precizează instituţia într-un comunicat postat pe site-ul propriu. 
"Negociatorii Consiliului au exprimat deschidere pentru organizarea unei noi întâlniri săptămâna viitoare, la o 
dată care urmează să fie stabilită. În cazul în care negocierile nu vor fi definitivate săptămâna viitoare, este 
probabil că se vor relua după instalarea noilor membri ai Parlamentului UE", precizează Consiliul UE. 
Echipa PE a cerut Consiliului UE, la cea de-a treia rundă de negocieri să nu cedeze în faţa presiunilor Guvernului 
României şi să îşi reconsidere poziţia faţă de candidatul Laura Codruţa Kovesi pentru funcţia de procuror-şef 
european. 
Preşedintele Comisiei de libertăţi civile (LIBE), Claude Moraes, membru social-democrat din Parlamentul 
European, regretă blocajul actual din negocierile cu Consiliul UE pentru numirea procurorului-şef european. 
Vicepreşedinta Comisiei LIBE Judith Sargentini a declarat că "opoziţia cu care se confruntă" Laura Codruţa Kövesi 
din partea autorităţilor române scoate în evidenţă "curajul şi independenţa sa, ambele fiind cerinţe esenţiale 
pentru funcţionarea eficientă a Parchetului European". "Hărţuirea din partea guvernului român a condus şi la o 
discreditare totală a candidatului Consiliului", a mai spus aceasta. 
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În urma unui vot secret, în luna februarie, Comisia LIBE a selectat-o pe Laura Codruţa Kövesi pe primul loc în lista 
de candidaţi pentru postul de procuror-şef european. Rezultatul a fost: Laura Codruţa Kovesi -26 de voturi, Jean-
François Bohnert (Franţa) -22 voturi, iar Andrés Ritter (Germania)- 1 vot. Kovesi a fost preferată anterior şi în 
Comisia CONT. 
În schimb, în urma votului reprezentanţilor permanenţi ai statelor în Consiliul Uniunii Europene, Jean-François 
Bohnert s-a clasat pe primul loc pe lista pentru desemnarea procurorului-şef european, fiind urmat de Laura 
Codruţa Kovesi, din România, şi de germanul Andres Ritter. 
Având în vedere că Laura Codruţa Kovesi este candidatul ales de comisiile parlamentare pentru funcţia de 
procuror-şef european, iar Consiliul UE a stabilit ca Jean-François Bohnert să fie desemnat pentru şefia 
Parchetului UE, mai multe runde de negocieri au loc între Parlament şi Consiliu, pentru a ajunge la un consens. 
În contextul controlului judiciar pentru 60 de zile dispus de către procurorii Secţiei de anchetare a magistraţilor, 
preşedintele PE, Antonio Tajani, a făcut miercuri o declaraţie de susţinere a Laurei Codruţa Kovesi. El a spus că va 
trimite o scrisoare autorităţilor române în care le va cere să nu pună obstacole la participarea fostei şefe a DNA la 
toate fazele procedurii de selecţie pentru postul de procuror-şef european. 
Ulterior, Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a decis admiterea contestaţiei depuse de Laura Codruţa Kovesi şi a 
hotărât ridicarea măsurii controlului judiciar dispus de Secţia de anchetă a magistraţilor în cazul fostei şefe DNA, 
în dosarul aducerii în ţară a lui Nicolae Popa. Decizia judecătorilor este definitivă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şeful fermierilor din România, reţinut. Ar fi luat bani de la agricultori pentru vacanțe de lux 
Preşedintele celei mai mari organizaţii de fermieri din România, Laurenţiu Baciu, a fost reţinut. 
Laurenţiu Baciu este acuzat că, în ultimii 6 ani, a luat aproape 1 milion de lei din conturile Asociaţiei pentru 
Producătorii Agricoli din România. 
Banii s-ar fi dus pe vacanţe personale în Spania, alături de iubita acestuia, şi pe ceasuri şi alte bunuri scumpe. 
Poliţiştii de la Investigarea Criminalităţii Economice au făcut în urmă cu două săptămâni percheziţii la sediul 
asociaţiei, de unde au ridicat mai multe documente care ar arăta că Laurenţiu Baciu a delapidat instituţia. 
Acum, şeful fermierilor riscă să fie arestat preventiv. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Tudorel Toader, discuţii cu premierul Dăncilă, la Palatul Victoria, după valul de critici din partea PSD 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă a avut marţi o întâlnire în biroul de la Palatul Victoria cu ministrul Justiţiei Tudorel 
Toader. UPDATE 13.00: Discuţiile s-au încheiat, cel din urmă părăsind clădirea Guvernului. 
Întrevederea vine după ce cei doi au participat la evenimentul de lansare a Campaniei naţionale „INFORMARE 
acasă! SIGURANŢĂ în lume!” ediţia 2019. 
Referitor la o posibilă demitere a ministrului Justiţiei, Viorica Dăncilă a declarat că va lua o decizie după ce va 
asculta părerea colegilor în şedinţa Comitetului Executiv al PSD. Premierul a precizat că va prezenta social-
democraţilor evaluarea sa în legătură cu Tudorel Toader. 
Senatorii vor dezbate şi vota, miercuri, moţiunea simplă adresată ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, după ce 
demersul a fost amânat în plenul de luni al Senatului. 
Mai mulţi social-democraţi s-au arătat, în ultimul timp, nemulţumiţi de activitatea lui Tudorel Toader. Printre 
aceştia se află chiar şi preşedintele PSD, Liviu Dragnea, care a declarat, luni, că nu va propune ca Tudorel Toader 
să fie remaniat, dar nici nu se poate opune ca discuţia să aibă loc în Comitetul Executiv al PSD. 
Totodată, Robert Cazanciuc a spus, marţi, că senatorii PSD vor vota la libera alegere, potrivit propriei conştiinţe, la 
moţiunea simplă adresată ministrului Justiţiei, Tudorel Toader. Votul urmează si fie dat în plenul de miercuri al 
Senatului. 
Despre Tudorel Toader, liderul PSD Liviu Dragnea a afirmat că acesta a păcălit PSD, pentru că a provocat prin 
declaraţiile sale un scandal „până la cer” şi apoi nu a dat ordonanţele de urgenţă. Dragnea a precizat că 
dezbaterile pe modificarea codurilor penale trebuie reluate săptămânile viitoare în Parlament. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Şedinţă de campanie a lui Iohannis cu liberalii. Întâlnirea s-a terminat după aproximativ trei ore 
Întâlnirea preşedintelui Klaus Iohannis cu liderii PNL, care a avut loc marţi, la o vilă de protocol, s-a încheiat după 
aproximativ trei ore, potrivit unor surse politice. Printre subiectele abordate s-au numărat campania pentru 
europarlamentare, precum şi strategia pentru perioada electorală. 
”Întâlnirea s-a terminat după aproximativ trei ore. Au fost abordate subiecte privind campania pentru alegerile 
europarlamentare, precum şi strategia pentru perioada electorală”, au precizat pentru MEDIAFAX surse politice. 
Potrivi surselor citate, la întrevedere a participat şi Rareş Bogdan, cel care deschide lista partidului la 
europarlamentare. 
Liderii PNL au întrevederi regulate cu preşedintele pentru a discuta despre coordonarea strategiei de campanie 
sau la referendumul pe justiţie. 
Întrevederea a venit şi în contextul în care Klaus Iohannis a anunţat vinerea trecută că va invita la consultări 
partidele politice pe tema situaţiei justiţiei. Conform anunţului Administraţiei Prezidenţiale, joi, au fost invitaţi 
reprezentaţii PNL, de la ora 15.00, ai USR de la ora 16.00, cei ai PMP de la ora 16.45, la 17.30 - UDMR şi la 18.15 
Grupul parlamentar al minorităţilor naţionale. 
Vineri sunt invitate la Cotroceni delegaţiile PSD şi ALDE, de la ora 11.00, respectiv ora 12.00. În anunţ, Preşedinţia 
a mai precizat că fiecare delegaţie poate fi formată din maximum 5 persoane. 
În schimb, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu au spus că nu vor fi prezenţi la Cotroceni. 
Pe 21 martie, Ludovic Orban a avut o întâlnire cu Klaus Iohannis, cei doi discutând despre coordonarea strategiei 
la referendumul pe care şeful statului ar vrea să îl declanşeze pentru a fi organizat în aceeaşi zi cu alegerile 
europarlamentare, pe 26 mai, potrivit surselor politice ale MEDIAFAX. 
A doua zi după întrevederea cu şeful statului, liderul PNL a anunţat că liberalii vor susţine un astfel de demers al 
preşedintelui. 
Klaus Iohannis a anunţat, joia trecută, cele două teme care au fost transmise Parlamentului ca fiind de interes 
naţional şi urmează să fie puse în discuţie la referendumul din 26 mai: interzicerea amnistiei şi graţierii pentru 
fapte de corupţie şi interzicerea ordonanţelor de urgenţă ale Guvernului în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi 
al organizării judiciare corelată cu dreptul altor autorităţi constituţionale de a sesiza direct Curtea Constituţională 
cu privire la ordonanţe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Întrevedere Tăriceanu - vicepreşedintele SUA; Mike Pence - invitat în România să constate 'trăinicia relaţiei 
transatlantice' 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, aflat într-o vizită la Washington, a avut o întrevedere cu 
vicepreşedintele Statelor Unite, Mike Pence, preşedinte ex-officio al Senatului SUA, şi cu gen. lt. (r) Keith Kellogg, 
consilierul acestuia pentru securitate naţională. 
Potrivit unui comunicat transmis miercuri AGERPRES, Călin Popescu-Tăriceanu l-a invitat pe Mike Pence să 
efectueze o vizită în România, "pentru a constata trăinicia relaţiei transatlantice pe segmentul relaţiei cu România 
şi pentru a se informa nemijlocit, într-o ţară din prima line a flancului estic al NATO, asupra realităţilor şi 
actualitatea temelor discutate". 
"Înaltul demnitar român a reafirmat importanţa aprofundării cadrului de cooperare oferit de Parteneriatul 
strategic România - SUA care, în viziunea sa, este constituit pe elemente ce depăşesc aspectele temporale ale 
alternanţei guvernărilor politice din cele două state. El a transmis că valoarea Parteneriatului strategic între 
Bucureşti şi Washington a fost demonstrată cu prisosinţă în cei 22 de ani care au trecut de la lansarea sa, în 
special prin ataşamentul comun faţă de un set de valori politice şi culturale care continuă să determine decizii 
vizionare în cele două capitale, în beneficiul prosperităţii şi securităţii cetăţenilor", precizează comunicatul citat. 
De asemenea, preşedintele Senatului a reliefat rolul important pe care îl are România în adaptarea şi 
implementarea măsurilor de apărare şi descurajare pe flancul estic al NATO şi a pledat pentru întărirea prin 
diversificare a dialogului politic România - SUA şi pentru sporirea participării economice şi strategice a SUA pe 
teritoriul României, deopotrivă prin proiecte economice fanion, precum şi prin stabilirea unei prezenţe militare cu 
caracter permanent. 
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Totodată, conform sursei citate, Tăriceanu a reliefat importanţa lansării neîntârziate a investiţiilor americane în 
sectorul energetic off-shore din zona economică exclusivă a României din Marea Neagră, subliniind contribuţia pe 
care exploatarea acestor resurse o va avea la securitatea energetică a României şi a altor economii din zona de 
vecinătate care urmăresc, ca obiectiv strategic, diversificarea furnizorilor şi a rutelor de transport. 
Au fost trecute în revistă şi teme cu impact regional, cum ar fi agresiunea rusă în bazinul Mării Negre, 
însemnătatea pentru viitorul relaţiilor UE - SUA a retragerii Marii Britanii din Tratatul de la Lisabona şi valenţele 
noi pe care le dobândeşte Parteneriatul strategic România - SUA în noul context post-Brexit, se mai arată în 
comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministerul Sănătăţii a pus în dezbatere publică un proiect prin care vaccinurile sunt scutite de taxa clawback 
Ministerul Sănătăţii (MS) a pus în dezbatere publică un proiect de ordin prin care face publică lista vaccinurilor pe 
care intenţionează să le scuteasca de taxa clawback. E vorba de vaccinurile achiziţionate în programele naţionale 
de sănătate, potrivit proiectului de ordin. 
Potrivit primului articol al proiectului de ordin, publicat pe site-ul Ministerului Sănătăţii, ”se aprobă lista 
vaccinurilor achiziţionate în cadrul programelor naţionale de sănătate pentru care deţinătorii autorizaţiilor de 
punere pe piaţă a medicamentelor, care sunt persoane juridice române, precum şi deţinătorii autorizaţiilor de 
punere pe piaţă a medicamentelor, care nu sunt persoane juririce române, prin reprezentanţii legali ai acestora, 
nu datorează contribuţia trimestrială pentru valoarea consumului centralizat de vaccinuri”, cunoscută şi ca taxa 
clawback. 
Ministerul face publică şi lista vaccinurilor scutite de la plata taxei clawback: Adacel, Prevenar 13, Tetavax, Bcg 
Vaccine, Influvac, Vaxigrip, Engerix B, Euvax B Pediatric, Avaxim 80 U Pediatric Vaccin Hepatitic A, Havrix Junior 
720 Vaccin Hepatitic A Inactivat, Adsorbit, M-M-Rvaxpro, Tetraxim, Hexacima, Infanrix Hexa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Instanţa supremă: Construieşti fără autorizaţie, nu dobândeşti proprietatea asupra construcției 
Persoanele care construiesc fără autorizaţie nu pot obține dreptul de proprietate asupra noilor construcții, a 
stabilit Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, care s-a pronunţat printr-un recurs în interesul legii. 
„Lipsa autorizaţiei de construire sau nerespectarea prevederilor acesteia, precum şi lipsa procesului-verbal de 
recepţie la terminarea lucrărilor constituie impedimente pentru recunoaşterea pe cale judiciară, în cadrul acţiunii 
în constatare, a dreptului de proprietate asupra unei construcţii realizate de către proprietarul terenului, cu 
materiale proprii”, potrivit deciziei din 8 aprilie, postată pe site-ul instanţei. 
În cazurile în care nu exista autorizație de construire, persoanele care voiau să intabuleze construcția în cartea 
funciară aveau nevoie de un document cu care să facă acest lucru și, astfel, cereau instanței să constate operarea 
accesiunii imobiliare artificiale. 
Pe de altă parte, Legea nr. 50/1991 privind autorizarea executării lucrărilor de construcție prevede că intabularea 
în cartea funciară nu se poate face fără existența unei autorizații de construcție. 
De aici, a fost generată o jurisprudență contradictorie cu privire la statutul construcțiilor cu privire la care nu 
exista autorizație de construire. Mai exact, au existat soluții conflictuale în privința dobândirii dreptului de 
proprietate prin accesiune, într-un asemenea caz, scrie avocatnet.ro. 
Cele două orientări jurisprudențiale au fost: 
1) Lipsa autorizației de construire nu poate duce la dobândirea dreptului de proprietate, întrucât inclusiv 
dobândirea dreptului de proprietate asupra unei construcții trebuie să aibă loc prin respectarea limitelor 
imperative ale legii (precum obligația de a exista autorizație de construcție). 
2) Lipsa autorizației de construire nu afectează însăși dobândirea dreptului de proprietate, ci are efecte în privința 
intabulării dreptului de proprietate și, de asemenea, poate duce la sancțiuni administrative. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Creşterea preţurilor s-a temperat, în martie, la 0,5%; rata anuală a inflaţiei a urcat la 4% 
Creşterea preţurilor de consum s-a temperat în martie la 0,49% faţă de februarie, însă rata anuală a inflaţiei a 
urcat la 4%, pe fondul scumpirii alimentelor cu 4,45%, a mărfurilor nealimentare cu 4,15% şi a serviciilor cu 3,18%, 
potrivit datelor publicate marţi de Institutul naţional de Statistică (INS). 
În februarie, preţurile de consum au urcat cu 0,79% faţă de ianuarie iar rata anuală a inflaţiei a fost de 3,83%. 
"Preţurile de consum în luna martie 2019 comparativ cu luna martie 2018 au crescut cu 4,0%. Rata anuală 
calculată pe baza indicelui armonizat al preţurilor de consum (IAPC) este 4,2%. Rata medie a preţurilor de consum 
în ultimele 12 luni (aprilie 2018 - martie 2019) faţă de precedentele 12 luni (aprilie 2017 - martie 2018), calculată 
pe baza IPC, este 4,4%. Determinată pe baza IAPC, rata medie este 4,1%", precizează INS. 
În martie faţă de februarie cel mai mult s-au scumpit citricele, al căror preţ a urcat cu 4,5%, şi cartofii (plus 4,41%) 
iar ieftiniri importante au fost consemnate în cazul ouălor, al căror preţ a fost mai mic cu 5%. 
Banca Naţională a României (BNR) a majorat la 3%, prognoza de inflaţie pentru finalul acestui an şi estimează o 
inflaţie de 3,1 pentru finalul anului viitor, a anunţat, în luna februarie, guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, la 
prezentarea Raportului trimestrial asupra inflaţiei. 
BNR estima în noiembrie 2018 o inflaţie de 2,9% pentru finalul acestui an şi de 3,2% pentru 2020. 
Conform BNR, rata anuală a inflaţiei va continua să scadă până în trimestrul III din 2019 (2,4%), pe seama 
componentelor exogene şi ale coşului de consum. 
Ulterior, se va repoziţiona şi menţine în jumătatea superioară a intervalului ţintei ca urmare a epuizării efectelor 
favorabile ale reducerilor preţurilor combustibililor şi citricelor de la finalul anului 2018, dar şi pe seama 
contribuţiei în creştere a inflaţiei de bază.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 De la inceputul anului, benzina si motorina s-au scumpit in Romania mai mult decat media UE 
In primele patru luni din 2019, carburantii s-au scumpit in Romania mai mult decat media UE. 
La inceputul anului, datele Oil Bulletin centralizate de Comisia Europeana arata ca un litru de benzina costa in tara 
noastra 1,065 euro, in timp ce media UE era de 1,331 euro. 
In ianuarie, un sofer cu masina diesel scotea din buzunar 1,139 euro/litru, iar media la intregul bloc comunitar era 
de 1,287 euro pentru litrul de motorina. 
Pe 1 aprilie, un litru de benzina costa in Romania 1,169 euro, ceea ce inseamna o scumpire de 8,9%, iar media UE 
era de 1,413 euro/litru, adica mai mare cu 5,8%. 
La inceputul lunii, pretul unui litru de motorina era, in tara noastra, de 1,220 euro, adica cu 6,6% mai mare decat 
in ianuarie, in timp ce media UE era de 1,346 euro, consemnand o crestere de 4,38%. 
Ce platim, de fapt, la pompa? 
* TVA, accize si alte taxe (care merg direct in buzunarul statului); 
* Costuri logistice (distributie primara si secundara - salarii, intretinere, amortizari); 
* Costuri de operare retea de distributie (salarii, taxe, impozite locale, utilitati, investitii obligatorii); 
* Costul materiei prime (inclusiv costurile aferente aprovizionarii si prelucrarii acesteia); 
* Costuri financiare (dobanzi - credite investitii, curs valutar etc.); 
* Adaos comercial. 
Ancheta Consiliului Concurentei 
Consiliul Concurentei a finalizat recent ancheta pe piata carburantilor, iar concluzia este ca, pe acest segment, 
concurenta este redusa si exista un mare jucator care stabileste pretul, dupa cum a aratat Bogdan Chiritoiu, 
presedintele Consiliului Concurentei. 
"Nu este o investigatie in care sa aplicam sanctiuni, ci prin care vrem sa intelegem functionarea pietei si totul se 
invarte in jurul faptului ca avem o structura care nu e predispusa la concurenta. Avem cativa actori mari, dar unul 
dintre ei are jumatate din piata, deci nu este o structura de piata echilibrata in care sunt mai multi jucatori cu 
ponderi relativ egale care se concureaza, ci un jucator foarte mare, care stabileste preturile, si unii mai mici care il 
urmeaza si atunci toata ideea este cum putem face sa imbunatatim aceasta structura a pietei. Minuni n-o sa fie, 
n-o sa putem desface ceea ce s-a facut la momentul privatizarii", a adaugat Chiritoiu. 
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(Sursa: ziare.com) 
 

 Continuam sa importam mai mult decat exportam: Deficitul comercial s-a majorat cu 751 milioane euro in 
primele doua luni 
Deficitul comercial s-a majorat cu 751,1 milioane euro in primele doua luni ale acestui an comparativ cu perioada 
similara a anului trecut, in conditiile in care importurile au crescut cu 10,1% iar exporturile cu 4,8%, potrivit 
datelor Institutului National de Statistica publicate marti. 
In perioada ianuarie - februarie 2019, deficitul balantei comerciale a urcat la 2,413 miliarde de euro, exporturile 
FOB insumand 11,403 miliarde de euro, iar importurile CIF - 13,816 miliarde de euro. 
"In perioada 1.I - 28.II 2019, exporturile FOB au insumat 11403,0 milioane euro, iar importurile CIF au insumat 
13816,1 milioane euro. In perioada 1.I-28.II 2019, exporturile au crescut cu 4,8%, iar importurile cu 10,1%, 
comparativ cu perioada 1.I-28.II 2018. Deficitul balantei comerciale (FOB/CIF) in perioada 1.I-28.II 2019 a fost de 
2413,1 milioane euro, mai mare cu 751,1 milioane euro decat cel inregistrat in perioada 1.I-28.II 2018", se 
precizeaza in comunicatul INS. 
In luna februarie 2019, exporturile FOB au insumat aproximativ 5,892 miliarde de euro, iar importurile CIF 7,044 
miliarde de euro, rezultand un deficit de 1,152 miliarde de euro. Fata de luna februarie 2018, exporturile din luna 
februarie 2019 au crescut cu 8%, iar importurile s-au majorat cu 11,1%. 
In primele doua luni ale anului acesta, ponderi importante in structura exporturilor si importurilor sunt detinute 
de grupele de produse: masini si echipamente de transport (48,4% la export si 36,8% la import) si alte produse 
manufacturate (32% la export si respectiv 30,1% la import). 
Valoarea schimburilor intra-UE28 de bunuri in perioada ianuarie - februarie 2019 a fost de 8,878 miliarde de euro 
la expedieri si de 10,291 miliarde de euro la introduceri, reprezentand 77,9% din total exporturi si 74,5% din total 
importuri. 
Valoarea schimburilor extra-UE28 de bunuri in aceeasi perioada a fost de 2,525 miliarde de euro la exporturi si de 
3,525 miliarde de euro la importuri, reprezentand 22,1% din total exporturi si 25,5% din total importuri. 
Pretul FOB (Free on Board/Liber la bord) reprezinta pretul la frontiera tarii exportatoare, care include valoarea 
bunului, toate cheltuielile de transport pana la punctul de imbarcare, precum si toate taxele pe care bunul trebuie 
sa le suporte pentru a fi incarcat la bord. 
Pretul CIF (Cost, Insurance, Freight/Cost, Asigurare, Navlu) reprezinta pretul la frontiera tarii importatoare, care 
cuprinde atat elementele componente ale pretului FOB, cat si costul asigurarii si transportului international.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 FMI anunţă cele mai mici estimări pentru economia globală, din ultimii 10 ani: Trece printr-un „moment 
delicat”/ Care este prognoza privind România 
Fondul Monetar Internaţional (FMI) a făcut, marţi, noi prognoze privind economia globală, care sunt cel mai mici 
de la criză până în prezent, iar Gita Gopinath, economistul şef al FMI, susţine că economia globală trece printr-un 
„moment delicat”, informează BBC şi Bloomberg. 
FMI ŞI-A REDUS ESTIMAREA PENTRU ECONOMIA ROMÂNIEI DIN 2019 LA 3,1% 

 Fondul Monetar Internaţional (FMI) estimează, în cel mai recent „World Economic Outlook”, din aprilie 2019, că 
economia României va creşte cu 3,1% anul acesta, sub estimarea de 3,4% din octombrie 2018. 
De asemenea, instituţia apreciază că, anul viitor, economia României îşi va continua ritmul lent, înregistrând o 
creştere de 3%, comparativ cu acest an, proiecţie pe care şi-o menţine până în 2024. 
Rata anuală a inflaţiei este prognozată la 3,5% la finele acestui an, în creştere de la 2,8% cât estima în octombrie, 
şi la 3% la finele anului viitor. 
„Pentru alte economii din regiune (Europa - n.red.) cu ritmuri de creştere robuste în ultimii ani, precum Polonia şi 
România, creşterea este aşteptată să se tempereze până la aproximativ 3%, pe termen mediu, reflectând 
diminuarea stimulentelor provenite din fonduri europene şi a politicilor favorabile”, subliniază raportul FMI. 
Instituţia mai prognozează un deficit de cont curent de 5,2%, în creştere de la 3,4% în octombrie şi de 4,6% anul 
trecut, iar pentru anul viitor susţine că va ajunge la 4,8%, continuând să se menţină pe termen mediu la 3,5%. 
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În schimb, FMI şi-a menţinut estimarea privind rata şomajului la 4,8%, iar pentru anul viitor a înaintat o prognoză 
de 4,9%. 
FMI ANUNŢĂ CELE MAI MICI ESTIMĂRI PENTRU ECONOMIA GLOBALĂ 

 Cu toate acestea, Gopinath, care a fost numită recent în funcţie, nu a estimat o recesiune globală, într-o 
conferinţă de presă ţinută la Washington, dar a susţinut că „există multe riscuri” pentru economia globală. 
FMI a afişat, marţi, în evaluarea periodică asupra economiei mondiale, „World Economic Outlook”, o creştere 
globală de 3,3% pentru acest an şi de 3,6% pentru 2020, în scădere de la 3,5% pentru 2019 şi o menţinere pentru 
anul viitor. 
Revizuirea în scădere cu 0,2 puncte procentuale în privinţa creşterii globale este larg răspândită - economiile 
dezvoltate afectate includ SUA, Marea Britanie şi zona euro. 
De asemenea, FMI estimează că economia britanică va creşte cu 1,2% anul acesta, în scădere cu 0,3 puncte 
procentuale faţă de previziunile FMI din ianuarie, iar anul viitor cu 1,4%, în scădere cu 0,2 puncte procentuale faţă 
de previziunile anterioare. 
Revizuirile sunt în scădere marcantă, de 0,5 puncte procentuale, mai ales pentru Germania şi Italia, care se află 
deja în recesiune, pentru Germania fiind de 0,8% pentru acest an, iar pentru Italia de 0,1% pentru acest an. 
FMI se aşteaptă la performanţe scăzute în America Latină, Orientul Mijlociu şi Africa de Nord. În privinţa Chinei, 
FMI anunţă o creştere de 6,3% pentru acest an, o creştere cu 0,1 puncte procentuale faţă de ianuarie, dar pentru 
anul viitor şi-ar redus estimarea cu 0,1 puncte procentuale, la 6,1%. 
Scăderile prognozate reflectă o încetinire în ultima parte a anului trecut, încetinire estimată să continue în prima 
jumătate a acestui an. Ulterior, ar trebui să se manifeste creşteri, ritmul continuând anul viitor. Cu toate acestea, 
Gopinath descrie această redresare ca fiind „precară”, prin faptul că depinde de multe economii în curs de 
dezvoltare, în special Turcia şi Argentina. 
În plus, volumul global al comerţului cu bunuri şi servicii estte estimat să crească în acest an cu 3,4%, sub evoluţia 
de 3,8% din 2018 şi sub estimările FMI de 4% pentru 2019 din ianuarie, a arătat raportul fondului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Consiliul UE aprobă noi norme privind transportul aerian. Regulamentul urmăreşte să asigure o "concurenţă 
sănătoasă" 
Consiliul UE a aprobat marţi un regulament care urmăreşte să asigure o concurenţă sănătoasă şi să contribuie la 
menţinerea unui nivel ridicat de conectivitate în întreaga UE, după ce la 20 noiembrie 2018, preşedinţia Consiliului 
şi Parlamentul European au ajuns la un acord. 
În contextul creşterii concurenţei globale, UE dispune acum de un instrument eficace pentru a combate practicile 
comerciale neloiale care ar putea apărea în sectorul transportului aerian din partea unor companii din afara UE, 
arată un comunicat al Ministerului Transporturilor. 
Concurenţa loială între transportatorii aerieni contribuie la extinderea gamei de opţiuni privind zborurile şi la 
asigurarea unor preţuri mai accesibile pentru clienţi. 
Regulamentul conferă Comisiei competenţa de a efectua o investigaţie şi de a lua măsuri reparatorii financiare 
sau operaţionale în cazul în care o companie aeriană din afara UE recurge la o practică de denaturare a pieţei care 
a provocat sau riscă în mod clar să provoace un prejudiciu unui transportator aerian din UE. 
Atât măsurile financiare, cât şi cele operaţionale vor fi adoptate prin intermediul unui act de punere în aplicare al 
Comisiei. Cu toate acestea, măsurile operaţionale vor face obiectul unei proceduri mai stricte. 
Noile norme înlocuiesc Regulamentul existent 868/2004, care s-a dovedit a fi ineficient şi care nu a fost niciodată 
utilizat în practică. La nivel internaţional, nici Organizaţia Mondială a Comerţului (OMC), nici Organizaţia Aviaţiei 
Civile Internaţionale (OACI) nu dispun de un cadru care să reglementeze concurenţa între transportatorii aerieni. 
Votul de marţi al Consiliului încheie procedura legislativă. Parlamentul European a votat la 14 martie 2019. 
Regulamentul va fi semnat de ambele instituţii şi va fi publicat în Jurnalul Oficial al UE. Acesta va intra în vigoare la 
20 de zile după publicare. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Uniunea Europeană ameninţă Marea Britanie cu excluderea pe 1 iunie dacă Londra nu va respecta condiţiile 
amânării Brexit 
Liderii Uniunii Europene vor ameninţa Marea Britanie cu excluderea pe 1 iunie, în cazul în care Camera Comunelor 
nu aprobă Acordul Brexit şi refuză participarea la scrutinul europarlamentar, arată un proiect de document UE. 
Conform unui proiect de document elaborat înaintea summitului extraordinar al Consiliului European programat 
miercuri, liderii Uniunii Europene ar accepta "amânarea Brexit pentru a permite ratificarea Acordului" de 
retragere a Marii Britanii din Blocul comunitar. 
Liderii UE vor impune Guvernului Theresa May obligaţia de a nu afecta activitatea instituţiilor europene. 
"În cazul în care Marea Britanie este încă membră a UE în perioada 23-26 mai 2019 şi dacă nu a ratificat Acordul 
de retragere din UE până pe 22 mai 2019, naţiunea britanică va trebui să participe la scrutinul pentru desemnarea 
membrilor Parlamentului European, în conformitate cu reglementările comunitare. Dacă Marea Britanie nu va 
îndeplini această obligaţie, retragerea din UE se va produce pe 1 iunie 2019", se arată în proiectul de document, 
obţinut de agenţia de presă Reuters şi de postul Sky News. 
"Uniunea Europeană reiterează că proiectul de Acord Brexit nu poate fi renegociat" şi că, până la ieşirea din 
UE, "Marea Britanie va fi membru cu drepturi şi obligaţii depline", precizează proiectul de document. 
Membrii Camerei Comunelor au aprobat marţi seară un proiect prin care îi acordă premierului Theresa May 
mandatul de a cere amânarea ieşirii Marii Britanii din Uniunea Europeană până pe 30 iunie. Proiectul a fost 
aprobat cu 420 de voturi pentru şi 110 împotrivă. 
Camera Comunelor a respins de trei ori Acordul negociat de Guvernul Theresa May cu Uniunea Europeană. 
Bruxellesul a amânat producerea Brexit până pe 12 aprilie în cazul în care Camera Comunelor nu va adopta 
proiectul de acord. În cazul în care Acordul ar fi aprobat, ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană ar urma să 
se producă pe 22 mai. 
Marea Britanie urma să se retragă din UE pe 29 martie, dar Camera Comunelor a aprobat un plan iniţial al 
Guvernului Theresa May de a solicita amânarea Brexit până cel puţin pe 30 iunie. Acordul Brexit elaborat de 
Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de circulaţie, o perioadă de tranziţie 
post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al provinciei britanice Irlanda de Nord 
şi păstrarea aranjamentelor comerciale. 
Proiectul de acord este contestat de numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri ai Guvernului de la Londra 
au demisionat ca protest faţă de acordul pe tema Brexit negociat cu Uniunea Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
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